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Interpellation till ordförande i driftnämnd psykiatri  

ECT behandling 

2021 ställde vi i Sverigedemokraterna en interpellation till dåvarande ordförande i psykiatrin, angående ECT 

behandling. Där man i sitt svar hänvisar till att man följer Socialstyrelsens nationella riktlinjer om att det är en 

metod som är rekommenderad att använda sig av. ECT har från olika håll starkt ifrågasatts, och i flera länder 

är den helt eller delvis förbjuden. Människor har vittnat om hur de fått bestående men, minne som försvunnit 

och om hur hela deras liv blivit förstörda. Socialstyrelsen har erkänt att det finns risk för bestående skador efter 

att människor har fått behandling, men fortsätter ändå att rekommendera det. En del patienter har frivilligt gått 

med på behandling, en del uppges ha blivit tvingade. Denna metod används även inom barnpsykiatrin, 

vittnesmål finns även om att barn inte getts något val utan blivit påtvingade ECT behandling i Halland. Föräldrar 

till ett barn beskriver det som att deras barn blev känslokall, från att ha varit livlig och glad, vederbörande blev 

17 år.  

Det finns också studier som visar att ECT behandling mot självmord i själva verket kan framkalla självmord. 

Den senaste studien från Århus i Danmark visar att ECT behandling ökar risken för självmord markant.  

Sverige är ett av de länder som utför flest elchocker per capita i världen och flest elchocker i Europa. Runt 

4000 personer får 30-40000 elchocker per år i Sverige.  

Elektrokonvulsiv behandling, eller elchocker, innebär att man skickar elektrisk ström genom hjärnan och med 

det framkallar epileptiskt krampanfall. ECT ges inom psykiatrin vid behandling av psykiska sjukdomar och 

besvär. Elbehandlingar har använts sedan 1930- talet efter att Italienska psykiatriker såg att grisar lugnades 

med elchocker innan de skulle slaktas. Behandlingarna tillämpades sedan på mentalsjukhusen, och man fick 

då enligt historiebeskrivningen ”mer lätthanterliga” patienter. Förr i tiden användes varken bedövning eller 

muskelavslappnande och människor bröt både rygg, ben och tänder när kroppen började konvulsera. Idag 

sövs patienten ned och ges muskelavslappnande. 

Patientförsäkringen har fått betala ut skadestånd till ett flertal individer som skadats av elchocker. Men trots 

anmälningar och en stor mängd vittnesmål om livslånga skador övertalas och tvingas fortfarande vårdtagare 

till elchocker i Sverige. En rad läkare, sjuksköterskor och andra med erfarenhet inom vården har skrivit på ett 

upprop mot elchocker till barn, man vill att det ska förbjudas helt och hållet. 

 

Mot bakgrund av ovanstående: 

- Vad skiljer dagens elbehandlingar från de man hade förr, bortsett från att patienten nu sövs ned 

och ges muskelavslappnande?  

- Hur stor andel av alla utförda ECT behandlingar inom Region Halland rapporteras till 

kvalitetsregistret resp patientregistret?  

- Hur stor andel av behandlingarna utförs av läkare respektive sjuksköterska? 

- Vilken information får patient och anhörig innan behandling, och hur ges den?  

- Hur följs patienten upp efter behandling?  

- Vilka riktlinjer finns för ECT behandling på barn/ungdomar, och hur är följsamheten? 

- Hur ser behandlingsresultaten ut för de patienter som fått ECT i Halland? 

- Används ECT någon gång som förstahandsbehandling? Isf när och i vilken utsträckning? 

- Hur stor andel av ECT behandlingar utförs under LPT? 

 

 

 



                            

   

 


